
Ældreudvalget

Til: Ældreministeren

Dato: 22. november 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 93
Forslag til lov om ændring af lov om friplejeboliger og lov om almene boliger m.v. (Fi-
nansiering af støttede friplejeboliger, forhøjelse af årlig bevillingskvote, afhændelse af 
friplejeboliger, sale and lease back-aftaler, forbud mod afvisning af borgere, fastsættelse 
af afregningspriser samt ændringer som følge af ældreloven m.v.).
Af ældreministeren (Mette Kierkgaard)

Spørgsmål 2
Vil forøgelsen af den årlige kvote fra 225 til 400 friplejeboliger efter ministerens opfattelse 
gøre det vanskeligere for kommunerne at planlægge behovet for kommunale plejehjem-
spladser, og er ministeren indstillet på at kompensere kommunerne, hvis det, som KL 
påpeger i sit høringssvar, fører til udlejningsproblemer og flere tomme ældre- og plejeboli-
ger?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på peder.hvelplund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Kirsten Normann Andersen
formand
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